
Gostynin, 19 kwietnia 2019r. 

Pan/i 

…………………………………… 

Zapraszam na VIII Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 29 kwietnia 2019r. o 
godz. 10.00 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,  

- wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 
Gminy Gostynin. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 38/V/2019 Rady Gminy Gostynin z dnia 
25 stycznia 2019 r. w sprawie terminarza zebrań wyborczych samorządów mieszkańców 
wsi oraz wyznaczenia przewodniczących tych zebrań. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 182/XXXII/2009 z dnia 26 czerwca 2009 
roku w sprawie poboru w formie inkasa: podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od 
nieruchomości oraz powołania inkasentów. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2019 rok. 

7. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

10. Sprawy różne i wolne wnioski. 

11. Zakończenie obrad Sesji.      

 

    Przewodniczący Rady Gminy  

        Piotr Paweł Piotrowski  

 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2018r., poz. 994, poz. 1000, poz. 
1349, poz. 1432, 2500) pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału 
w pracach organów gminy. 

 

 

 

 



Protokół 

z obrad VIII Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 29 kwietnia 2019 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Patrycja Rosa 

4. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

5. Pracownik ZK – Waldemar Broda 

6. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

7. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 10.10 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski. Powitał 

Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Kierowników Referatów Urzędu 

Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Wójt Gminy Edmund Zieliński wniósł o umieszczenie: 

- w punkcie 5a „Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych programem przyjętym w uchwale Nr 140  Rady Ministrów z 15 października 

2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu "posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2019-2023”. 

- w punkcie 5b „Podjęcie uchwały w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania  świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności w formie 

zasiłku celowego dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2019-2023”. 

- w punkcie 5c „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 22/III/2018 Rady Gminy Gostynin z 

dnia 17 grudnia 2018r w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin.”. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za wprowadzeniem tych uchwał do 

porządku obrad? 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radni zmianę przyjęli 13 głosami za. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za całym porządkiem obrad po 

zmianach? 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radni porządek po zmianach przyjęli 13 głosami za. 

 

 

 



Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Marek Balcerzak zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Przewodniczący, Panie Wójcie w latach 2017-2018 wykonana została kanalizacja w 

miejscowościach Sokołów i Zaborów Stary. Inwestycja ta została wykonana przy pomocy jak 

gdyby, czy przy wsparciu pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej były to kwoty 800tys. zł, jeżeli chodzi o zadanie w Zaborowie Starym i 480tys. zł w 

przypadku Sokołowa. Warunkiem uzyskania pożyczki są dość dogodne, korzystne i możliwe jest 

uzyskanie umorzenia tej pożyczki w wysokości do 30%, co stanowiłoby kwotę ponad 380tys. zł. 

Mam wielkie obawy, czy Urząd skorzysta z tego umorzenia, ponieważ na dzień dzisiejszy, ja 

wnioskowałem już dużo, dużo wcześniej, aby poczynić działania w postaci, nie wiem, 

przeprojektowania tej kanalizacji, czy innych działań, tak, aby doprowadzić, tak jak robią to inne 

Urzędy, większość Urzędów po prostu doprowadza sieć do granicy posesji. Tutaj zrzucono 

wykonanie, nazwano to w projekcie przyłącza, moim zdaniem nie są to przyłącza, jest to element 

sieci, zrzucono na barki mieszkańców, gdzie koszt jest ogromny, ponieważ większość w 90%, albo 

jeszcze więcej, wymaga to przejścia pod drogą, drogą asfaltową, gdzie przewierty są drogim 

elementem i my jako mieszkańcy nie otrzymalibyśmy żadnej rekompensaty. Urząd przynajmniej te 

30% tej kwoty mógłby uzyskać. Na dzień dzisiejszy nie ma żadnych działań poczynionych przez 

Urząd, które pozwalałyby osiągnąć odpowiedni efekt i uzyskać to umorzenie. W związku z tym 

pytam, jakie działania zostały podjęte, aby doprowadzić do uzyskania odpowiedniego efektu i 

skorzystania z umorzenia pożyczki? Czy będzie to w ogóle możliwe, czy Urząd powiedzmy te 

380tys. zł, to dla Urzędu jest nic i nie chce tych pieniędzy uzyskać.  

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Pierwsza interpelacja to, dwa lata praktycznie i Urząd nie dokonał żadnych czynności 

dotyczących wytyczenia i uregulowania stosunku prawnego drogi Solec-Baby Dolne, bardzo bym 

prosiła Pana Wójta o rozmowy, jest to wniosek po ostatnich wyborach Sołtysa na Babach Dolnych. 

2. Również bardzo bym prosiła Pana Wójta o wygospodarowanie z budżetu 2019 roku środków na 

budowę już zaplanowanej modernizacji drogi we wsi Wrząca. 

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie chciałbym zapytać się, mógłbym się dowiedzieć w Urzędzie, ale chciałbym tutaj 

publicznie, żeby było wiadomo, czy w miejscowości w Górkach Drugich, po dawnej żwirowni, 

wpłynęły jakieś dokumenty o otworzenie jakiejś działalności gospodarczej? Bo Pan Sołtys z Górek 

Pierwszych, z Górek Drugich, jak również mieszkańcy niepokoją się, że kiedyś tam ktoś się pokusił 

na jakieś tam składowisko azbestu, czy teraz się coś tam innego nie kluje? Czy ktoś nie chce 

otworzyć jakiegoś szkodliwego dla społeczeństwa, dla środowiska, jakiejś tam działalności? 

2. Czy jako Urząd, złożył Pan Wójt jakieś dokumenty, jakieś wnioski odnośnie pozyskania 

inwestycji z Rządu na inwestycje drogowe? 

 

Radna Mariola Dan-Liberadzka zgłosiła 3 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja mam taką prośbę, aby zgłosić do powiatu, chodzi mi o drogę w Stefanowie za 

szkołą w stronę przejazdu kolejowego, tam zrobiło się kilka dziur w tej drodze asfaltowej po 

prostu, żeby ktoś to załatał, żeby się większe dziury nie robiły. 

2. Drugą mam prośbę tutaj jako Radna, jako mieszkańcy Rogożewka, ponieważ będziemy składać 

do Zarządu Powiatowego, pismo z prośbą o wprowadzenie znaków ograniczających prędkość na 

drodze tutaj jak Rogożewek się zaczyna, dawna krajowa „60-tka”, do ronda, ponieważ jest to 

odcinek bardzo niebezpieczny, jest tam bardzo dużo wypadków, było już, kolizji drogowych. My 

jako mieszkańcy, którzy skręcamy do swoich posesji, choćby nawet, czy do drogi gminnej, która 

prowadzi do posesji, jest bardzo niebezpiecznie. Samochody po prostu jeżdżą z taką prędkością, że 

jest strach po prostu, mijają lewą, prawą stroną. I ja będę kierowała takie pismo i mam prośbę taką, 

aby Urząd Gminy też wsparł nas mieszkańców i też ze swojej strony napisał pismo do Zarządu 



Powiatu o wsparcie i z prośbą, żeby jednak uwzględnili to i wstawili jakieś znaki ograniczające. 

Teraz jeszcze wiosna się zaczęła, to po prostu motocykliści jeżdżą z tak dużą prędkością, że nie 

wyobrażam sobie jakby ktoś tam wyszedł na drogę, to może to się skończyć bardzo tragicznie. 

3. Jeszcze jedną mam interpelacja, odnośnie Pańskich obietnic odnośnie oświetlenia. Czy Pan już 

coś w sprawie oświetlenia będzie już miał jakieś decyzje, podejmował coś, obiecywał Pan, że w 

ciągu pół roku jest Pan w stanie coś załatwić, że mieszkańcy będą mieli oświetlone drogi gminne, 

to jest obietnica przedwyborcza, więc chciałabym się zapytać, czy już coś w tej sprawie Pan 

załatwił i jak to wygląda? 

 

Radny Kamil Balcerzak zgłosił 1 interpelacje: 

1. Ja mam takie zapytanie tutaj do Pana Wójta i do Urzędu, który reprezentuje, zapytanie moje 

dotyczy wniosku o budowę sali gimnastycznej w miejscowości Sierakówek przy szkole. Podczas 

aktywnej kampanii wyborczej, a także całej kampanii wyborczej sołectw, wszyscy mieszańcy z 

mojego okręgu, z okręgów sąsiednich, które są zainteresowane budową tej sali, otrzymywali 

informacje zarówno od Pana jak i Pana Zastępcy o tym, że niebawem zostanie złożony wniosek. Ja 

taką informację również mniej więcej od kiedy zostałem Radnym otrzymuję i nie zabezpieczaliśmy 

tych środków w budżecie na zabezpieczenie wkładu własnego w tą budowę, ponieważ jak twierdził 

Pan, zabezpieczymy te środki, jeżeli otrzymamy dofinansowanie. 3 marca ogłosił się nabór 

wniosków z Ministerstwa Sporu, była możliwość wnioskowania o środki zewnętrzne, tam 

możliwości z Ministerstwa Sportu były do 70% kosztów kwalifikowalnych. Nie wszystkie koszty 

w tej sali były kwalifikowalne, nie mniej jednak były to znaczące środki. Kosztorys inwestorski tej 

sali to jest ponad 4mln zł, w związku z tym chciałbym zapytać dlaczego mimo moich wielu próśb, 

moich wielu rozmów, zarówno z Panem, jaki i z Pana Zastępcom odnośnie złożenia tego wniosku, 

mimo mojego osobistego pilotażu tego, ponieważ poinformowałem Urząd o tym naborze 

wniosków, przez cały miesiąc chodziłem nad tym tematem, pytałem jak postępy, wiedziałem, że 

wniosek został skompletowany, była część merytoryczna przygotowana, była część przygotowana 

techniczna, brakło czegoś.. O tym, że wniosek nie zostanie złożony dowiedziałem się w dniu 

ostatniego dnia naboru, czyli 31 marca dowiedziałem się o tym, że wniosek nie zostanie złożony, 

mimo iż wcześniej dostawałem takie zapewnienie, ponieważ Pan przebywał na zwolnieniu 

lekarskim, to otrzymałem od Zastępcy zapewnienie, żebym przestał już nad tym tematem chodzić, 

ponieważ ten wniosek zostanie złożony. Więc moje pytanie, co się wydarzyło tak istotnego, że ten 

wniosek nie został złożony? To jest moje pytanie i chciałbym, żeby Pan wytłumaczył mi, Radzie, 

Rodzicom, którzy przybyli tu dzisiaj, którzy byli karmieni cały czas informacją o to, że będziemy 

się starać o środki zewnętrzne na budowę tej hali. Mamy wydane pozwolenie na budowę, w 

zeszłym roku zostało wydane. Z budżetu poszły środki na przygotowanie dokumentacji 

projektowej, na wydanie tego pozwolenia. Moje pytanie, dlaczego nie wnioskowaliśmy? Brak 

złożenia tego wniosku to także brak kolejnych ruchów, w tej chwili mamy do dziś nabór z Urzędu 

Marszałkowskiego, gdzie również mogliśmy wnioskować o środki zewnętrzne na kolejne środki, 

żeby składować całą pulę, celem realizacji tej inwestycji, a my tego nie czynimy. Moje pytanie 

brzmi, czemu takie podejście zaniechające w pozyskiwaniu tych środków zewnętrznych skoro 

wiemy, że tak naprawdę nie stać nas na wybudowanie ze swoich środków tej inwestycji. W tym 

roku mamy mało inwestycji nie oszukujmy się. W przyszłym roku być może ruszy budowa gminy, 

to w przyszłym roku będziemy realizować tą inwestycję, moje pytanie brzmi? Czy do końca 

kadencji ruszymy z tą budową hali? Bardzo proszę o stanowisko w tej sprawie. 

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 1 interpelacje: 

1. Ja Panie Wójcie odnośnie drogi Strzałki-Lipa, były zabezpiecz\one pieniądze w budżecie przez 

Pana niestety Rada później zdjęła te pieniądze i jest teraz problem, bo ta droga jest przesunięta, tam 

prawie 3 metry i na chwile obecną słyszę, że ten rolnik chce doorać to pole, a więc za chwilę nie 

będzie ta droga przejezdna, bo będzie praktycznie przejazdu półtora metra. I może jakieś pieniądze 

na ten operat wodno-prawny, chociaż dokończyć ten przepust i projekt zrobić chociaż ten przepust, 

może by Wójt jakieś tam pieniądze zarezerwował. 



 

 

Radny Roman Murawski zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, ja mam ponowne pytanie w sprawie okrąglaków, słynnych 

okrąglaków w Miałkówku, co będzie dalej robione? Moje krótkie pytanie, ale chciałbym zwięzłej 

odpowiedzi w tym temacie, bo ja już na kilku sesjach ostatnich też tu zabierałem w tej sprawie głos 

i nic się tam nie dzieje ze strony Urzędu.  

 

Radna Renata Kędzierska zgłosiła 1 interpelacje: 

1. Ja chciałam tutaj zgłosić takie zapytanie, może bardziej w kierunku ZK, jaki jest obecny stan 

wody z wodociągu ze stacji w Kozicach? 

 

Radny Krzysztof Penkala zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie odnośnie budowy i modernizacji dróg gminnych, jest otwarty ten fundusz budowy 

dróg samorządowych, z tego co wiem, wiele gmin składa wnioski, żeby z tego skorzystać, moje 

pytanie jest takie na jakim etapie Urząd jest przygotowany do składania tych wniosków na drogi 

gminne w naszej Gminie Gostynin? Czy w tym roku jest szansa zgłoszenia jakiejkolwiek drogi do 

realizacji, do uzyskania dotacji?  

2. Czy będzie w ogóle podjęte działanie na temat, to co wcześniej na komisji wspominałem, 

stworzenia harmonogramu naszych dróg gminnych i ustalenia jakiejś kolejności, żeby móc 

skorzystać z tych środków zewnętrznych? 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

(Radna Jolanta Sulma wyszła z sali posiedzenia). 

 

Do punktu 4-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: zmiany 

Uchwały Nr 38/V/2019 Rady Gminy Gostynin z dnia 25 stycznia 2019 r. w sprawie terminarza 

zebrań wyborczych samorządów mieszkańców wsi oraz wyznaczenia przewodniczących tych 

zebrań. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 55/VIII/2019 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: zmiany 

Uchwały Nr 182/XXXII/2009 z dnia 26 czerwca 2009 roku w sprawie poboru w formie inkasa: 

podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz powołania inkasentów. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ta uchwała jest konsekwencją wyboru nowych osób na 

Sołtysów i te osoby stają się inkasentami na podstawie tej uchwały, którą będą Państwo 

podejmować. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: w tym głosowaniu nie mogą brać udziału 

radni, którzy są Sołtysami, są wykluczeni z głosowania.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 56/VIII/2019 została przyjęta 8 głosami za, 4 osoby nie oddały głosu i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

 



Do punktu 5a-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych programem przyjętym w 

uchwale Nr 140  Rady Ministrów z 15 października 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 

rządowego programu "posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, w tej sprawie oczywiście Wysoka Rada 

procedowała uchwały 17 grudnia 2018r., pojawiły się nowe wytyczne, o których szczegółowo 

opowie Pani Kierownik, dlatego te uchwały należy zmienić. A o szczegóły poproszę Panią 

Kierownik.  

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, w 

związku z nowymi wytycznymi Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie nastąpił 

wymóg uchylenia poprzednio podjętych uchwał, a wprowadzenie nowych, ze względu na ważny 

aspekt społeczny osób korzystających z pomocy jest możliwość podjęcia uchwały z mocą 

obowiązującą od 1 stycznia 2019r.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 57/VIII/2019 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 5b-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania  świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności w formie zasiłku celowego dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem "posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: to samo co poprzednio mówiłam, na tej samej zasadzie. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 58/VIII/2019 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radna Jolanta Sulma wróciła na salę posiedzenia). 

 

Do punktu 5c-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę Nr 22/III/2018 Rady Gminy Gostynin z dnia 17 grudnia 2018r w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, do przedstawionego projektu 

uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową, jak również do uchwały zmieniającej 

budżet na rok 2019, chciałbym wnieść autopoprawkę, w zakresie nazwy zadania, które tam 

proponuje, mianowicie tam proponowałem zadanie pt. „Budowa sieci wodociągowej w m. Gaśno”, 

proponuje zmienić to na „Rozbudowę sieci wodociągowej w m. Bolesławów”, w tej samej kwocie 

jaka była zaproponowana w projekcie uchwały i w WPF, a szczegóły Pani Skarbnik omówi. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, zmiany jakie dokonaliśmy w 

WPF i w budżecie Gminy Gostynin na rok 2019, dotyczą przede wszystkim wprowadzenia do 

budżetu wolnych środków, wolnych środków w wysokości 520tys. zł. Środki te zwiększa nam 

deficyt. Planowany deficyt, przypominam na ten rok wynosił 6.400tys. zł, po wprowadzeniu tej 

zmiany, wyniesie on 6.920tys. zł. Te środki planujemy przeznaczyć w wysokości 100tys. zł na 

zadania związane z bieżącym utrzymaniem dróg, tj. zakup materiałów i wyposażenia, tj. zakup 

kruszywa na drogi gminne, kwotę 365tys. zł planujemy przeznaczyć na zadanie inwestycyjne tj. 

„Rozbudowa stacji uzdatniania wody w m. Lucień” i kwotę 55tys. zł planujemy przeznaczyć, 

zgodnie z autopoprawką Pana Wójta na „Rozbudowę sieci wodociągowej w m. Bolesławów”. 

Pozostałe zmiany dokonane w budżecie, po stronie dochodowej dotyczą wprowadzenia środków w 

wysokości 200zł to są środki przeznaczone na wybory do Rad Gminy, Rad Powiatów i Sejmików 

Województw, Wybory Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów Miast oraz Referenda Gminne 



Powiatowe i Wojewódzkie, są to środki przeznaczone na koszty archiwizacji dokumentów 

wyborów, które się odbyły w ubiegłym roku. Jeśli chodzi o wybory do Parlamentu Europejskiego 

tuta wprowadzamy środki w wysokości 23.070zł z tytułu dotacji celowych otrzymanych z budżetu 

Państwa na realizację tego zadania, zgodnie z decyzją Ministerstwa Finansów z przeznaczeniem na 

organizację i przeprowadzenie wyborów do Parlamentu Europejskiego, kwota ta nie obejmuje 

jeszcze kwot diet. Jeśli chodzi o pomoc społeczną przeznaczamy kwotę 710zł na dodatki 

energetyczne dla odbiorców wrażliwych energii elektrycznej oraz koszty obsługi tego zadania 

realizowanego przez gminy w wysokości 2% łącznej kwoty dotacji wypłaconych w gminie. Jeśli 

chodzi o wydatki bieżące w zakresie administracji publicznej przesuwamy środki w wysokości 

6tys. zł z tytułu dodatkowych wynagrodzeń rocznych z Urzędów Gmin na środki związane z 

pozostałą działalnością tj. zwiększenie wydatków na zakupach usług pozostałych „Wykonanie 

tablic informacyjnych dla sołectw”. Jeśli chodzi o wydatki bieżące dokonujemy jeszcze zmian w 

zakresie zmiany klasyfikacji budżetowej, zadania dotyczącego usuwania i unieszkodliwiana 

odpadów azbestowych na terenie Gminy Gostynin, na poprzedniej sesji zabezpieczaliśmy kwotę 

8tys. zł na gospodarkę odpadami komunalnymi z przeznaczeniem dla ZGRP, w tej chwili to zadanie 

jest klasyfikowane jako pozostałe zadania związane z gospodarką odpadami stąd tutaj następuje też 

zmiana klasyfikacji budżetowej, kwota nie ulega zmianie 8tys. zł planujemy przeznaczyć na ten cel. 

Dokonujemy jeszcze zmian w zakresie funduszu sołeckiego realizowanego przez sołectwo 

Sieraków. Sołectwo to zdecydowało o zmniejszeniu wydatków związanych z remontami dróg 

bieżących, z przeznaczeniem tych środków na remont Domu Ludowego w Sierakowie oraz piknik 

promujący gminę w tym sołectwie. Są to wszystkie zmiany jakie dokonaliśmy w WPF i w budżecie 

gminy na rok 2019. 

Radny Marek Balcerzak: Wysoka Rado, Panie Wójcie, będę głosował „za” zmianą w WPF, jak i 

zmianą w uchwale budżetowej, chodzi mi szczególnie tutaj o zwiększenie środków na zadanie 

związane z budową stacji uzdatniania wody w miejscowości Lucień. To zadanie od wielu lat było 

już jak gdyby przekładane, nawet w roku ubiegłym zatwierdziliśmy w budżecie, jako niezbędne, 

wiem, że tam wody brakuje, natomiast mam uwagę jedną tutaj do działania Urzędu, odbył się jeden 

przetarg i oferta jaka została złożona prawie 360tys. zł przewyższała kwotę wynikającą z 

kosztorysu. Ja uważam, że w takich przypadkach zasadne byłoby unieważnienie przetargu i 

ogłoszenie drugiego przetargu. Zasadą jest taką, że w kolejnych przetargach kwoty są niższe. My 

dokładamy, taką decyzję podjął Wójt i mówię, będę „za” tym pomimo tego, że jest to kwota 

wydatkowana prawie 2.300tys. zł, jako zadanie niezbędne. Natomiast tą uwagę mam, że generalnie 

powinno się to unieważnić i ogłosić drugi przetarg.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Pan Wójt podjął taką decyzję, że musimy taką kwotę środków 

zwiększyć na tą inwestycję, z uwagi na jak gdyby obawy, ze ten przetarg może zostać 

nierozstrzygnięty, stąd też zabezpieczamy zwiększone środki w budżecie na realizację tego zadania, 

żeby je zrealizować w tym terminie, tak jak zaplanowaliśmy w budżecie, czyli jako zadanie 

jednoroczne do końca tego roku.  

Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w wersji przedstawionej na komisji. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 59/VIII/2019 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 6-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2019 rok. 

Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w wersji przedstawionej na komisji.  Radni do 

projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała nr 60/VIII/2019 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 



Do punktu 7-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  

1. Wniosek Radnej Marioli Dan-Liberadzkiej odnośnie rozbudowy sieci wodociągowej w m. 

Bolesławów, co zostało także uwzględnione w dzisiejszym projekcie uchwały zmieniającym 

uchwałę WPF, jaki i uchwałę budżetową na rok 2019 – wniosek ten został zaopiniowany 

pozytywnie. 

2. Wniosek Radnej Jolanty Sulmy, również wniosek o rozbudowę sieci wodociągowej w m. Nowa 

Wieś – wniosek zaopiniowany pozytywnie. 

3. Wniosek Radnej Ewy Michalskiej w sprawie budowy drogi gminnej w m. Wrząca – wniosek 

został zaopiniowany negatywnie.   

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 8-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: jeśli moglibyśmy poprosić o 5-minutową przerwę, ponieważ Pan 

Wójt opuścił na chwileczkę obrady, także bardzo bym prosiła jeżeli to jest możliwe, żeby było 5 

minut przerwy. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski ogłosił 10-minutową przerwę. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski wznowił obrady po 10-minutowej przerwie. 

  

Wójt Gminy Edmund Zieleński: Pan Radny Balcerzak, odnośnie kanalizacji Zaborów, Sokołów i 

wsparcia z WFOŚiGW i pożyczki, którą na ten cel żeśmy uzyskali, ewentualnego umorzenia, które 

możemy uzyskać w dalszych latach, jasne my sobie zdajemy z tego sprawę, my o tym myślimy, 

żeby ten projekt w tej chwili.., opracować dokumentację zamienną tego projektu, żeby te przeciski 

pod droga powiatową wziąć na barki budżetu gminy, trzeba opracować projekt zamienny, aby ten  

projekt zamienny opracować trzeba uzyskać pozwolenie na użytkowanie. Wniosek o pozwolenie na 

użytkowanie złożony został 24 kwietnia o uzyskaniu tego pozwolenia na użytkowanie postaramy 

się znaleźć i zabezpieczyć środki na opracowanie takiej dokumentacji, to będzie kompetencja 

Państwa Radnych, czy pozwolicie Państwo te środki na ten cel zabezpieczyć i taką dokumentacje 

zamienną opracujemy i postaramy się potem w dalszym etapie ją wykonać, to pozwoli nam 

oczywiście na ubieganie się potem oczywiście na umorzenie tej pożyczki, w takiej wysokości i 

osiągnięcie efektu ekologicznego.  

Pani Radna Ewa Michalska, odnośnie drogi Solec-Baby Dolne, też Pani doskonale wie, dlaczego 

ten temat jak gdyby został zatrzymany, z uwagi na to, że trzech mieszkańców, trzech właścicieli 

działek, jak gdyby nie wyraża zgody na nieodpłatne przekazanie gruntów, pozostali dalej wyrażają 

zgodę na nieodpłatne, a raczej chcemy to potraktować wszystkich jednym instrumentem. Wcześniej 

mieszkańcy na przebiegu tej drogi przekazywali nieodpłatnie, gmina to ze swojej strony oczywiście 

dokonywała podziału geodezyjnego i finansowała akt notarialny, chcielibyśmy tym samym 

instrumentem traktować cały przebieg tej drogi. To jak gdyby na razie nas wstrzymuje. Oczywiście 

jesteśmy dalej otwarci na rozmowę z tymi mieszkańcami. 



Radna Ewa Michalska: ale czy przez dwa lata gmina w ogóle rozmawiała z mieszkańcami? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: mieszkańcy podtrzymują cały czas o odszkodowanie, a nam zależy 

na tym, żeby to było bez odszkodowania.  

Droga Wrząca, to też oczywiście na ten moment nie mamy wolnych środków, żeby zaproponować, 

ale jeżeli znajdziemy takie środki wolne na realizację tej drogi, zaproponujemy i to tez będzie 

kompetencja Rady, czy tą drogę Wysoka Rada umieści do realizacji.  

Pan Radny Piotrowski, chodzi o Górki Drugie, czy wpłynęły jakieś dokumenty odnośnie 

działalności gospodarczej na terenie tego byłego wyrobiska żwirowego, na ten moment nie mamy 

żadnego takiego wniosku, o wdanie decyzji o warunkach zabudowy celu publicznego dotyczącego 

tych działek, także nic takiego nie wpłynęło. 

Drugie, czy złożyliśmy wniosek, został złożony wniosek na przebudowę drogi w m. Rębów w 

ramach funduszu dróg samorządowych.  

Pani Radna Mariola Dan-Liberadzka, jeśli chodzi o sprawy dróg powiatowych, oczywiście 

zgłoszone zostanie to do ZDP. Jeśli chodzi o naprawę tej drogi powiatowej za szkołą, odnośnie 

ograniczenia prędkości natomiast jak najbardziej z naszej strony będzie miał też poparcie. Jeżeli 

chodzi o sprawę oświetlenia dróg, to co mamy w ramach umowy w ramach konserwacji, 

oświetlenia ulicznego, te zadania, które tam w tej umowie są zawarte, są już wykonane. Natomiast 

na temat nowej umowy od roku 2020, negocjacje będziemy prowadzić, w dalszej części roku, 

natomiast to co ja mówiłem na spotkaniach przedwyborczych, to były pokłosie spotkania firmy 

energetycznej, która deklarowała chęć wejścia w jakąś umowę partnerską i na ten moment ta firma 

się do tej pory nie zgłosiła. Czekam po prostu jeśli się pojawi będziemy rozmawiali ewentualnie 

jaką formę taka firma, bo gdy przed wyborami taka firma zgłosiła się z jakimiś propozycjami 

daleko idącymi, na ten moment nie ma ze strony firmy odzewu, jeżeli się pojawi, to będę znał jakieś 

szczegóły, natomiast jeżeli chodzi o energa oświetlenie, tak jak mówię, szczegóły na dalsze lata 

będą przedmiotem negocjacji w dalszej części roku. 

Pan Radny Kamil Balcerzak, jeśli chodzi o wniosek na salę gimnastyczną, tak oczywiście wniosek 

był przygotowywany, nie został złożony, też jestem trochę zaskoczony, oczywiście moja 

nieobecność na przełomie marca i kwietnia spowodowana stanem zdrowotnym moim, to ona 

spowodowała, ze ten wniosek nie został złożony. Aczkolwiek mój Zastępca został wyposażony w 

odpowiednie instrumenty, które uprawniały go do podpisania takiego wniosku i złożenia tego 

wniosku. Ustalenia między nami były takie, że ten wniosek przygotowujemy i wniosek będzie 

złożony. Dlaczego go nie podpisał, nie złożył, tłumaczył się po prostu, dlatego, że mnie nie ma, że 

ja go powinienem podpisać. Tak jak powiedziałem, był wyposażony w takie instrumenty, w takie 

upoważnienia, że mógł ten wniosek podpisać. Nie podpisał, z tego powodu nie został on złożony, 

możliwości były, mimo, że te środki nie zostały zabezpieczone, można było uchwałę intencyjną 

podjąć przez Wysoką Radę, takie były z nim ustalenia. No niestety nie zostało to złożone, w 

związku z tym możemy to tylko przesunąć o kolejny rok, ubieganie się o te środki i realizacje tej 

inwestycji. Natomiast wspomniane przez Pana Radnego ubieganie się do Marszałka, uważam, że to 

nie było celowe, na to na takie zadanie to jest zbyt małe dofinansowanie, żeby można się było 

ubiegać o taką inwestycje 4mln zł, a tu poziom dofinansowania jest tylko 200tys. zł. Tutaj mamy na 

myśli inną inwestycję o mniejszej skali, natomiast tą inwestycję jeżeli chodzi o Sierakówek po 

prostu przekładamy o 1 rok w realizacji i ubieganie się o dofinansowanie. 

Pan radny Stanisław Wasiński, sprawa Strzałki-Lipa, droga, tak oczywiście, nie została przyjęta do 

realizacji na ten rok, tak zgadza się, przeanalizujemy sytuację jeszcze raz, oczywiście co i jakie 

znaleźć wyjście, żeby tam zabezpieczyć i będziemy rozmawiali z tym właścicielem terenu 

przylegającego, żeby obronić tą sytuację, w jakiś sposób, żeby tam znaleźć wyjście, przez tyle lat 

jakoś znajdowaliśmy jakoś wyjście z tej sytuacji, więc myślę, że i teraz znajdziemy. 

Pan Radny Roman Murawski, okrąglaki, tak jak zawsze wspominaliśmy, szukamy inwestora, który 

byłby zainteresowany tym terenem. Chcę powiedzieć, że mam ostatnio kontakt też taki osobisty, 

rozmowa moja bezpośrednia telefoniczna, pojawił się ktoś zainteresowany, który ma się odezwać 

po weekendzie majowym, celem obejrzenia tego terenu. Tzn. to jest też z kolei kancelaria jakaś 

prawnicza, która ma inwestora zainteresowanego takim obszarem, tak położonym. Po weekendzie 



majowym ma już przyjechać celem zlustrowania tego obiektu, działki i ewentualnie wyrażenia 

swojej woli zainteresowania. 

Radny Roman Murawski: a do tej pory nie można tego jakoś zabezpieczyć ze strony gminy? Tam 

się naprawdę jakaś tragedia zadzieje. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jest to zabezpieczone. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: oni tam już część płota rozebrali. 

Radny Roman Murawski: tam jest rozebrane ogrodzenie od strony Kazimierzowa. 

Radny Kamil Balcerzak: w jaki sposób jest to zabezpieczone, skoro jest zabezpieczone jak tutaj 

słyszę? 

Radny Roman Murawski: właścicielem jest gmina, to jest majątek gminy. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: są kłódki na bramach, jest oznakowanie terenu, teren prywatny, 

więc nikt nie ma praw wejść na teren prywatny, wchodzi tam na własną odpowiedzialność. Tam był 

też dozór policyjny, udało się złapać osoby w ubiegłym roku, które rozkradały majątek na tym 

terenie. Także nikt nie ma prawa tam przebywać bez zgody właściciela, czyli Gminy Gostynin. 

Każdy wchodząc na ten teren, wchodzi na własną odpowiedzialność. Są oznaczenia, które też 

zostają rozkradane, tak więc wymieniamy kłódki, naprawiamy ogrodzenie, siatki, które też zostają 

demontowane. Także tylko w taki sposób na ten moment możemy zabezpieczyć ten teren.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: a wprowadzenie takiego stałego dozoru, czy wynajęcie firmy 

ochroniarskiej, to są koszty. 

Pani radna Renata Kędzierska, co do stacji uzdatniania wody i jakości wody to powie Pan Prezes 

ZK. 

Pan Radny Krzysztof Penkala, odnośnie funduszu dróg samorządowych, też oczywiście, warunki 

dla dróg jakie muszą spełnić o wnioski do funduszu dróg samorządowych były Państwu już 

przytaczane jakie są, jednoznaczne i jasne. Drogi zgłaszane do dofinansowania muszą spełniać 

wymogi określone w Rozporządzeniu Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej w sprawie 

warunków technicznych jakim powinny odpowiadać drogi publiczne i ich usytuowanie. Drogi 

gminne w 90% warunków tych nie spełniają, pasy drogowe są zbyt wąskie, nie ma miejsca na 

wykonanie odpowiedniej szerokości jezdni oraz poboczy, rowów odwadniających. W większości są 

to drogi, gdzie nie jest uregulowany stan prawny, gmina jest samoistnym posiadaczem, co w 

konsekwencji rodzi, to, że nie posiadamy uprawnień do dysponowania nieruchomością na cele 

budowlane, a droga, w efekcie nie możemy nadać kategorii drogi publicznej. Przeprowadzane 

inwestycje drogowe przez gminę odbywają się na zasadzie zgłoszenia dróg robót remontowych, a 

nie budów dróg w rozumieniu prawa budowlanego, w granicach posiadanego prawa drogowego. W 

wyniku przeprowadzenia inwestycji parametry techniczne drogi nie ulegają poprawie, obłożona 

nawierzchnia bitumiczna tylko poprawia komfort jazdy. Chcący przystąpić do programu w 

pierwszej kolejności należy uzyskać tytuł prawny do działek, w przypadku jego braku, pozyskać 

niezbędne grunty na poszerzenie drogi, co wiąże się ze znacznymi kosztami, opracować pełną 

dokumentację projektową. Należy przyjąć, że koszt budowy 1km drogi takiej z prawdziwego 

zdarzenia będzie sięgał 1mln. zł. Za takie pieniądze od kilku lat gmina remontuje drogi na obszarze 

całej gminy, nie tylko dla jednej miejscowości. Tak jak wspomniałem złożyliśmy, jeśli chodzi o ten 

fundusz dróg samorządowych jeden odcinek drogi w kierunku Woli Dziankowskiej, koszt około 

400tys. zł, jest to odcinek 300mb. Ta droga była składana do Narodowego Programu Przebudowy 

Dróg w latach ubiegłych jednak wcześniej nie otrzymała dofinansowania. Mamy nadzieję, że w tym 

roku dofinansowanie otrzymamy, wniosek został złożony. To co już wspomniałem wcześniej, Panu 

Radnemu, że w ślad za wszystkimi zebraniami sołeckimi, te wszystkie wnioski odnośnie dróg itd. 

postaramy się zebrać w jedną całość i te wszystkie wnioskowane drogi opisać je jak gdyby, jaki 

status te drogi mają na dzień dzisiejszy, jakimi są drogami, jakie mają szerokości, czy są działkami 

wewnętrznymi, jaki mamy status prawny, jeżeli chodzi o własność. To będzie materiał do dyskusji 

potem na komisjach, które mamy wybierać, jakie przedsięwziąć kroki, żeby powiedzmy, które drogi 

wybrać do tego, żeby nadawać im jakieś priorytety i które powiedzmy poszerzać, bo wszystkich tą 

procedurą nie damy rady, bo to jest robota na szereg lat. 

Jeżeli chodzi o stacje w Kozicach, to bardzo proszę Pana Prezesa ZK. 



Pracownik ZK Waldemar Broda: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, odnośnie 

interpelacji Pani Renaty Kędzierskiej, na obecną chwilę wodociąg oraz stacja uzdatniania wody w 

Kozicach nie zawiera bakterii e-koli. 

 

 

Do punktu 9-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za przyjęciem protokołu z 

poprzedniej sesji? 

Przeprowadził głosowanie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Protokół z obrad VII Sesji Rady Gminy został przyjęty 13 głosami za. 

 

Do punktu 10-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: chciałam tutaj się odnieś, bo wcześniej nie zabierałam głosu, ale Pani 

Sołtys z Podgórza właśnie poinformowała mnie, że na terenie Podgórza jest bardzo dużo śmieci. I 

należałoby też po prostu przyjrzeć się czyj to teren, czy to teren jest gminy i te śmieci zabrać. To 

jest jedna sprawa. Druga sprawa Panie Wójcie, mieszkańcy prosili i głównie Sołtysi o spotkanie z 

Panią Dyrektor odnośnie odbioru odpadów. I też na dzień dzisiejszy nie ma żadnej tutaj informacji, 

co do uzgodnienia, czy będą takie spotkania, czy nie. I jeszcze trzecie moje pytanie, więc, będąc 

uczestnikiem zebrania sołeckiego, rodzice są zaniepokojeni stanem technicznym autobusów, które 

wożą dzieci do szkół. Chodzi tutaj głównie też ten region Emilianowa, że co innego jest nam, 

mówione, co innego my tutaj nad tym obradujemy, a rzeczywistość jest taka, że było nawet takie 

zdarzenie, że Pan kierowca miał kierownice w ręku. Więc, to są po prostu, ja uczestniczyłam w 

zebraniu sołeckim i są takie informacje, także nie wiem, uważam, że tutaj jako gospodarz Pan Wójt 

powinien też się tym zainteresować, że co innego, podejrzewam, przedstawiają Panu Wójtowi, że te 

samochody idą w takim dobrym stanie, a tak naprawdę, ta Pani wysyła po prostu złomy, nie 

oszukujmy się. I należałoby też po prostu, nie wiem, jakieś pismo wystosować, nie wiem, no trudno 

jest mi powiedzieć, co w tym temacie zrobić, ale jest to ogromnie niebezpieczne. 

Radna Jolanta Sulma: ja chciałam się tutaj odnieść do sprawy tego projektu, który Pan tutaj Panu 

Kamilowi powiedział na budowę tej sali gimnastycznej, ja powiem taka sprawę, z mojego tutaj 

rejonu.., w moim rejonie zamknięto szkołę w Skrzanach, i było powiedziane, że będzie to szkoła 

wyposażona na miarę XXI wieku. Bardzo przykro jest słuchać, że Pan skwitował zdanie, że 

przekładamy to o następny rok, z powodu podpisu, to jest karygodne, są rodzice tutaj, ja w tamtej 

kadencji zgłaszałam podpisy od rodziców, od dzieci, od nauczycieli, bo w tamtej kadencji była 

zawieszona ta sprawa, w tej sprawie tak się prężnie wszystko działo, Pan mówił na moich 

zebraniach sołeckich, co prawda nie mogę powiedzieć, bo Pana nie było, ale był Zastępca, gdzie 

powiedział, że sprawa jest w 99% na bardzo dobrej drodze i każdemu z osobna na zebraniach 

sołeckich, Pan tłumaczył, Pani Wice Wójt, że ta sprawa będzie załatwiona. I teraz jestem w takim 

zadziwieniu, że Pan tłumacząc się, że nie było podpisu, gdzie ktoś zrobił prace, ktoś zrobił projekt, 

no przecież wiele ludzi nad tym pracowało i Pan nie przedłożył tego podpisu, to jest karygodne. Ja 

powiem Panu szczerze, ze jestem bardzo zbulwersowana, moich rodziców tutaj w tej chwili nie ma, 

bo nie zdawałam sobie sprawy, że Pan takim wytłumaczeniem się będzie po prostu bronił, ja 

myślałam, że to jest bardzo poważna sprawa, że to nie przeszło. Więc naprawdę zadziwia mnie fakt, 

że Pan już jest którąś kadencję Pan jest tym Wójtem, ja jestem Radną, gdzie mam głosy tutaj od 

swoich rodziców, gdzie naprawdę szkoły nie ma i rodzice teraz wymagają i proszą, tym bardziej, że 

został w budżecie tak jakby ten projekt wykonany, wszystko zostało wykonane, także no Panie 

Wójcie, no tym podpisem, to Pan już, przepraszam, że tak powiem, no nie ładnie Pan postąpił, 

wobec nas wszystkich. 

Radny Kamil Balcerzak: ja tutaj chciałbym uzupełnić wypowiedź koleżanki Radnej, mianowicie, 

odpowiedź, którą otrzymałem na moje zapytanie uważam, za niewystarczającą. Panie Wójcie, co to 

jest za tłumaczenie, że podczas Pana nieobecności, gdzie jest Pan na zwolnieniu lekarskim, ma 



umocowanie prawne Pana Zastępca, jest ustalona strategia od jakiegoś czasu, co do jakiś 

konkretnych decyzji odnośnie strategii funkcjonowania naszej gminy i Zastępca zaniecha podpisu 

pod wnioskiem, na którego złożenie było miesiąc czasu. Czy Pan chce mi powiedzieć, że przez 

miesiąc czasu Zastępca nie mógł się z Panem skontaktować, co do jasnej odpowiedzi odnośnie tego, 

czy wniosek składamy, czy nie? Co to jest za tłumaczenie Panie Wójcie? Ile lat będzie trawiła 

jeszcze ta budowa te sali w Sierakówku? Ile lat? Od kiedy szkoła została wybudowana, cały czas się 

mówi o tym, ze powstanie tam sala gimnastyczna. W zeszłym roku zostało wydane pozwolenie na 

budowę, cały czas mam powtarzane, że złożymy wniosek. Ja złożymy wniosek uzyskamy 

dofinansowanie będziemy szukali środków w budżecie. Gdzie jest złożony ten wniosek Panie 

Wójcie? Co to jest za tłumaczenie, że Zastępca był umocowany, ale tego nie zrobił. To co za rok tez 

mi tak Pan powie? Że nie złożyliśmy wniosku, ponieważ nie było mnie, albo może w przyszłym 

roku będzie Pan, a nie będzie Zastępcy i nie skonsultowałem tego z Zastępcą, nie złożymy tego. 

Panie Wójcie, no jest Pan szefem tego Urzędu i nie wydaje mi się, żebyście Państwo nie mieli ze 

sobą kontaktu przez cały miesiąc, bo był Pan na zwolnieniu lekarskim. Taka argumentacja jest po 

prostu dziecinnie śmieszna. I teraz powinien Pa jechać do tych wszystkich miejscowości, w których 

jeździliście i tak ochoczo opowiadaliście, że złożymy wniosek i pobudujemy tą salę, powinniście 

jeździć i wyjaśniać tym ludziom, bo w tej chwili odbija się to na mnie. A z mojej strony wydaje mi 

się że zrobiłem wszystko co tylko mogłem, chodziłem nad tym wnioskiem przez miesiąc czasu, 

wraz z poinformowaniem Urzędu, że został ogłoszony nabór. Jaki jest szacunek Urzędu w stosunku 

do tych ludzi, którzy czekają na tą inwestycję tyle lat.  

Radna Ewa Michalska: ja mam pytanie do Pana Wójta, na jakim etapie jest budowa budynku, bo tu 

rozmawiamy o salach, tak, ale również o tym, że jesteśmy i płacimy dzierżawę comiesięcznie. Na 

jakim etapie? Ile to jeszcze będzie trwało? Czy starczy 5 lat, czy nie? Będzie mało.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: odnośnie wniosku na salę itd. oczywiście my też tą wiedzę 

mieliśmy, kiedy jest nabór, także tu nie trzeba było nas uczulać, my też taka wiedzę mamy. I mamy 

odpowiednio wykwalifikowanych pracowników. Natomiast jeżeli chodzi o sprawę podpisu itd. ja 

oczywiście musiałem skorzystać z tego zwolnienia lekarskiego, odpowiednie umocowania 

zostawiłem i też jest mi przykro, że te umocowanie nie zostały wykorzystane. Tylko tyle mogę 

powiedzieć. Nie zostawiłem, że tak powiem na telefonie, tylko zostały odpowiednie umocowania 

zostawione Zastępcy. Jeśli chodzi o budowę budynku, decyzja Sądu w sprawie ugody, co do 

autoryzacji dokumentacji uprawomocnia się lada dzień i wtedy mamy dokumentacje, na której 

będziemy dalej pracować. 

Radny Kamil Balcerzak: jeszcze tutaj odnośnie, bo Pana odpowiedź była dwuczłonowa, odniosłem 

się wyłącznie do pierwszej części Pana odpowiedzi, jeśli chodzi o drugą część Pana odpowiedzi na 

moje zapytanie, czyli tych 200tys. zł, które można było w ramach funduszy uzyskać z Urzędu 

Marszałkowskiego, który jest ogłoszony nabór do dziś, no być może rzeczywiście te 200tys. zł nie 

jest istotne, no ale jeżeli dodamy teraz te 365tys. zł, które zaniechaliśmy drugiego przetargu w 

przypadku SUW-u i teraz te 200tys. zł to już razem mamy 565tys. zł, co stanowi około 3 dróg na 

gminie, jeżeli będziemy twierdzić, że na łączny budżet, gdzie potrzebujemy ponad 4mln. zł, nie 

istotne jest te 2mln. zł, które mogliśmy pozyskać mniej więcej z Ministerstwa Sportu, nie istotne 

jest te 200tys. zł, no to pytanie, skąd my w budżecie weźmiemy te środki na zabezpieczenie tego 

wkładu własnego. Być może rzeczywiście nieistotne 200tys. zł, w mojej ocenie bardzo istotne.  

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: ja jeszcze chciałem poruszyć sprawę ścieżki u siebie 

tam na Helenowie. Jest tam tragedia, to w piątek się wydarzyło, jechało dziecko rowerkiem 

pierwsze, za nim ojciec z drugim dzieckiem, na foteliku wiózł, no i to dziecko niestety się 

przewróciło, tam kamienie są, to dziecko się wywróciło, a ten ojciec jeszcze na to dziecko wpadł, 

poobcierane, nie wiem, czy może ktoś już trafił ten poszkodowany, bo okropnie się zdenerwował 

ten człowiek, no bo takie rzeczy, to jest tragedia. Tam nie można, nie to, że jechać, ale tam iść się 

nie da. Nie wiem, do kogo to zgłosić. Zebrałem ze swojej wioski podpisy i nie wiem, czy to położyć 

do Urzędu Gminy, czy to położyć, no nie wiem, gdzie w powiecie? Chciałbym uzyskać odpowiedź 

na to pytanie? Druga sprawa, asfalt, który u mnie tam był kładziony, był kładziony przez 

Kobylarnie, pierwszy odcinek, a drugi odcinek przez Rejon Dróg. Ten co był przez Rejon Dróg 



robiony już się rozsypuje, więc alarmuje wobec tego, żeby zabezpieczyć, bo po zimie nie mamy już 

tego asfaltu, a nie wiem, czy to nie jest na gwarancji jeszcze. Także chciałbym, żeby to może jakieś 

komisje to obejrzały. I podjęły jakieś decyzje w tym kierunku. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: odnośnie tej ścieżki, o której właśnie Pan Sołtys mówił, to my już 

żeśmy tutaj z Panem Radnym Mirkiem wyjaśniali ta sprawę, nie wiem, jaka była odpowiedź, 

ponieważ przy mnie była taka sama sytuacja. Jechała mama z synkiem, dziecko pierwsze na 

rowerku, niestety przewróciło się, rowery mają koła wąskie, po prostu ktoś nawoził kamieni, 

wyrzucił je i nic więcej nie zrobił, są to takie odcinki jakby i do tego jeszcze jak się zjeżdża z tej 

największej góry posypał to przy samym tutaj, tak jak ta góra się kończy, to jest tragedia, słuchajcie, 

jeżeli ktoś nie zna tej ścieżki i nie wie, że zostało to dowiezione, to po prostu naprawdę można 

zrobić sobie krzywdę. Ja tutaj pytałam, więc cały czas znam odpowiedź, że ścieżka nie jest Urzędu 

Gminy. Więc tutaj myślę, że albo to należy do wojewódzkiej, albo no nie wiem, do Nadleśnictwa, 

czy Nadleśnictwo to dzierżawi komuś? Nie wiem, w każdym razie należałoby to wyjaśnić, bo 

wszyscy mieszkańcy, którzy uczestniczą i jeżdżą ta ścieżką, myślą, że jest to ścieżka Urzędu 

Gminy. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: ona w tej chwili się nie nadaje do użytkowania. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: nie, absolutnie, bo jeśli ktoś ma bardzo wąskie opony, to czy to jest 

osoba dorosła, czy jest to małe dziecko, jeżeli będzie jechać w miarę szybko, zrobi sobie krzywdę. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: na razie były tam drobne poobcierania, ale gdy 

nastąpią jakieś tam złamanie, będziemy mieli jakiś tam problem. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: tak, tylko to nie jest nasze, tak? 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: czy teraz znajdzie się jakiś winowajca? 

Radny Marek Balcerzak: odnośnie ścieżki to mogę się wypowiedzieć, jeżeli nie zostanie zmieniona 

nawierzchnia, moim zdaniem tej ścieżki, no to będzie tak. Na początku, kiedy ta ścieżka powstała, 

takie są z tą ścieżką problemy.  

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: ale wiesz Marek, jest wywieziony kamień, który nie jest.. 

Radny Marek Balcerzak: moim zdaniem jest to ścieżka należna gminie, jest to poza pasem 

drogowym dróg wojewódzkich, wiec drogi wojewódzkie wątpię, żeby cokolwiek zrobiły, to było 

użyczone.. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: więc, żeby już uciąć, tak ostatnie wszystkie remonty, które były 

robione w ubiegłym roku, nawieziony, przez Państwa przytaczany, kamień, itd. robione to było 

przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. To nie było zrobione z udziałem gminy. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: bo to nie jest zagęszczone. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: tzn. teraz to pismo od mieszkańców, gdzie mam je 

złożyć do ZDW? 

Wójt gminy Edmund Zieliński: do ZDW. 

Radny marek Balcerzak: a ja chciałem w innym temacie, w takim bardziej pozytywnym, drobne 

sprawy, ale chciałem podziękować, bo już od roku była ta wyrwa na przepuście w Zaborowie 

Starym, została wykonana, nawet wydaje mi się, że została zrobiona dobrze. Została wykonana 

również część tabliczek z numerami posesji. Ja prosiłbym, żeby kontynuować i wykonać tabliczki 

w pozostałych miejscowościach z numerami, czyli w Zaborowie Starym, Nieckach, Pomarzankach, 

ewentualnie Belnie, tam jedna droga w Belnie by się kwalifikowała. Jeżeli już część jest, tym 

bardziej mieszkańcy nalegają dlaczego nie ma u nich. Także tylko te drobne rzeczy, za to dziękuję i 

proszę o kontynuację. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: Panie Wójcie ja jeszcze mam dwie sprawy, jednej nie zgłosiłam w 

interpelacjach, chciałam zapytać, tzn. mieszkańcy pytają Stefanowa, czy zgłaszane było jakieś 

pismo do Dyrekcji Krajowej odnośnie przejścia tego dla pieszych, na ten temat rozmawialiśmy na 

zebraniu, już nie raz. Pan mówił, że będzie takie pismo wystosowane odnośnie, jak będą robić 

przebudowę tego odcinka od ronda, żeby uwzględnili to przejście np. nie wiem, czy górą, czy 

zamontowanie świateł, tam jest ogromny problem z przejściem pieszych po tych pasach, ponieważ 

jak tam dzieciaki idą do szkoły, to nieraz 10-15 minut czekają na przejście, bo tam się nie chce nikt 

zatrzymać na tym przejściu. I była rozmowa i mam pytanie, czy Pan już coś w tej sprawie zrobił? 



Wysłał jakieś pismo do zarządcy dróg? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: z mojej wiedzy w tej chwili, chyba już jest wyłoniony wykonawca 

dróg dokumentacji projektowej na ten odcinek od ronda w Górach do ronda w Stefanowie, na 

przeprojektowanie i my tam swoje uwagi wnieśliśmy. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: czyli była tam mowa o tym, tak? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: tak. Tam jest doświetlenie i połączenie ścieżki rowerowej z 

Łąckiem, także nasze uwagi zostały skierowane. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: dobrze, dziękuję. Jeszcze jedna sprawa, mam takie pytanie i 

kwestia omówienia naszej Gminnej Orkiestry Dętej. To jest temat, który nasunął się w tym roku, 

ponieważ nasza Gminna Orkiestra obchodzi 5-lecie swoje, natomiast miała być zorganizowana 

jakaś uroczystość dla tych dzieci, ponieważ nie wiem, moje zdanie jest takie, że te dzieci naprawdę 

pięknie grają, pięknie występują, możemy się poszczycić na Dożynkach na jakiś innych, różnych 

występach i jakoś docenić ich. Miało być zorganizowane 5-lecie dla tych dzieci, żeby mogły 

wystąpić, pokazać się, zaprezentować, żeby to uroczyście jakoś zorganizować. Natomiast 

informacja taka mnie doszła, że tej uroczystości żadnej nie będzie, ponieważ gmina nie ma środków 

na to, a z tego co wiem, środki jeśli byłoby na pewno to przekazane Radnym, myślę, że byśmy byli 

w stanie tutaj zabezpieczyć, bo to nie duża kwota by była jeśli chodzi o tą imprezę, a z tego co 

wiem gmina dotuje też inne udziały np. osób, które twierdzą, że będą promować naszą gminę, są 

przekazywane środki może większe nawet niż na tą uroczystość, która miała być tutaj 

zorganizowana i jest stwierdzone, ze jest to celowe. Natomiast nasza Gminna Orkiestra powinna 

być tym bardziej wyniesiona, bo to jest coś ładnego, tak. Czy nasze Zespoły tańca, które są przy 

dwóch szkołach. Jak wychodzą na uroczystościach tańczą, tutaj dzieci przepięknie grają, wszyscy 

jesteśmy świadkami tego, bo to co roku może na takiej największej uroczystości jaka jest to grają na 

Dożynkach i uważam, że to jest trochę nie bardzo, jeśli taka uroczystość jest odłożona i nie będzie 

zrobiona. Nie wiem jak to było Panie Wójcie? Pan podobno rozmawiał w tej sprawie, miał być jakiś 

wniosek złożony, że to miało być zorganizowane, te dzieci czekały na jakąś informację i się 

wszystko obyło.., tak naprawdę odsunięte, a uważam, że.., no nie wiem, może Radni by się tutaj 

wypowiedzieli, czy są za tą orkiestrą, czy nie? Ale ja uważam, że to jest naprawdę coś fajnego i te 

dzieci jak występują, ładnie grają. I teraz jest jeszcze druga sprawa, właśnie odnośnie tej orkiestry, 

trzeba by było usiąść zastanowić się, znaleźć jakieś pomieszczenie na terenie Miasta Gminy, żeby 

tym dzieciom coś zaproponować, jest problem, że tych dzieci jest coraz mniej, tak, wiadomo, idą na 

studia, nie są w stanie dojeżdżać w tygodniu dwa razy na te próby. A dzieci niektóre np. z terenu, 

nie wiem, tak jak była też tam propozycja, pytała się jedna mama z Sierakówka, czy przywiozła by 

dziecko, ale jest za daleko na Białe. Białe jest odsuniętym tak dość daleko miejscem, gdzie 

naprawdę rodzice, czy nawet z Białotarska, to mają kawał drogi, żeby dowieźć te dzieci, dwa razy 

w tygodniu, w tą i z powrotem. Natomiast jeśli to byłoby usytuowane w Gostyninie, łatwiej by było 

tym rodzicom dowozić te dzieci. Może warto byłoby się zastanowić nad tym tematem i poszukać 

jakiegoś rozwiązania, żeby to nie umarło śmiercią naturalną. Jeśli dzieci będą odchodzić, kolejne się 

nie będą zapisywać, to ta Gminna Orkiestra, która jest naprawdę czymś pięknym będzie musiała 

być zlikwidowana, ze względu na to, że tych dzieci nie będzie. Więc bardzo bym prosiła, żeby Pan 

Wójt się odniósł teraz do tego. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: Pani Radna ja jeszcze chciałbym zapytać się, 

bo Pani z tego terenu jest, odnośnie.., jakieś pieniążki wpłynęły do Radnego Powiatowego i 

chodziło też o jakąś promocję. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: to może niech Pan Wójt się wypowie, najlepiej wie. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: to może Pani uściśli bardziej tą wypowiedź. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: z tego co wiemy, bo jest na stronie internetowej gminy, jest dotacja 

Radnego Powiatowego Pana Pawła Pilichowicza, dotacja jego teledysku, a natomiast nasza tutaj 

gminna orkiestra nie miała możliwości zorganizowania takiej uroczystości, która uważam, ze jest 

naprawdę czymś ważnym dla tych dzieci. One się czują wyjątkowo, czują się docenione w tym 

momencie. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, chciałabym przede 



wszystkim uporządkować pewne informacje. Gminna orkiestra jest dotowana z GCKiTWGG. Tam 

znajdują się środki na funkcjonowanie orkiestry. Budżet GCK został uchwalony w budżecie Rady 

Gminy i wynosi on 350tys. zł na rok 2019. Kompetencje Dyrektora GCK są w zakresie 

przeznaczania środków i wizji działania tejże orkiestry. Z tego co wiem, jestem po rozmowie z 

Dyrektorem GCK, w spotkaniu uczestniczył również Pan Przewodniczący, Pani Sekretarz i Pani, 

która prowadzi tą orkiestrę, takie rozmowy się odbyły. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: na tym spotkaniu Pani nie było. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: na pierwszym spotkaniu uczestniczyła tutaj Pani, która wyszła z 

taka propozycją, a w zasadzie informacją, że w tym roku orkiestra obchodzi 5-lecie istnienia i jest 

propozycja zorganizowania uroczystości jubileuszowej tej orkiestry. Pierwszy pomysł jaki 

przyszedł mi do głowy, tutaj była obecna też Pani Sekretarz na tym spotkaniu, to był taki pomysł, 

żeby bardzo fajnie połączyć tą uroczystość z naszą jakąś dużą uroczystością, żeby w tej 

uroczystości mogła uczestniczyć jak największa liczba mieszkańców Gminy Gostynin. Więc taki 

pierwszy pomysł został przedstawiony ze strony Urzędu, że połączmy to albo z Plenerem 

Malarskim, czy też, w tym roku nie jest to Gala, jest to inna uroczystość duża w Lucieniu, Festiwal 

Moniuszki, być może z tą uroczystością, albo z Dożynkami i żebyśmy zrobili to na terenie Gminy 

Gostynin. Informację, jaka uzyskałam, to były już takie informacje dosyć zaawansowane w zakresie 

jak gdyby wizji całej tej uroczystości, że ma być to uroczystość na Zamku Gostynińskim był już 

pewien kosztorys tych wydatków, z tego co pamiętam opiewał na kwotę tutaj około 7tys. zł, nie 

całych 10tys. zł. Były środki przeznaczone, zaplanowane na reklamę tego koncertu, tej 

uroczystości, były środki zaplanowane na degustacje słodkości, na konferansjera, taki był kosztorys 

tej uroczystości. Więc pomyślałam i zaproponowałam, żeby zachować pewną podległość służbową i 

drogę służbową, żeby w tej kwestii zorganizować spotkanie z Dyrektorem GCK Panem Danielem 

Lemmenem, ponieważ to on jest decyzyjny w sprawie finansowania zadań związanych z orkiestrą. I 

takie spotkanie się odbyło, tutaj na tym spotkaniu brał udział.., Pani nie brała, ponieważ to Dyrektor 

jest pracodawcą dla Pani, więc jak gdyby tą drogę służbową, żeby zachować, rozmawialiśmy z 

Panem Dyrektorem, z Panem Przewodniczącym i z Panią Sekretarz, żeby znaleźć rozwiązanie na 

sfinansowanie tej uroczystości, którą dowiedziałam się, że jak gdyby nie w pewnej wysokości 

środki wystarczą w GCK na sfinansowanie tego zadania. Z tego co mówił Pan Dyrektor 

wygospodarował pewna część już środków w wysokości około 3tys. zł z budżetu, ponieważ w 

budżecie GCK są zabezpieczone środki na finansowanie wynagrodzenia Pani, jako prowadzącej 

orkiestrę, jak również środki na jakieś konserwacje instrumentów muzycznych. Więc tamta kwota 

była po prostu niewystarczająca, stąd siedliśmy do rozmów, jak pomóc, żeby taki koncert i taka 

uroczystość mogła być zorganizowana. I udało nam się znaleźć rozwiązanie, postanowiliśmy, aby to 

zadanie mogło być zrealizowane w ramach funduszu małego grantu, połączone z uroczystością, z 

jakimiś zadaniami związanymi z przeciwdziałaniem patologii społecznej i alkoholizmowi na terenie 

gminy, ponieważ tam mamy środki zabezpieczone dla stowarzyszeń. I właśnie padła taka 

propozycja Pana Dyrektora, żeby przedstawił ją Pani, żeby w formie małego grantu, być może przy 

współpracy ze stowarzyszeniem w Białym, które nazywa się „Nasza Gmina Nasza Przyszłość”, 

żeby napisać taki wniosek do Gminy w ramach małego grantu i otrzymać środki na realizację tej 

uroczystości. Taki wniosek nie wpłynął do gminy Gostynin. Z informacji takich, gdzieś tam od osób 

postronnych, uzyskałam taka informację, że orkiestra z małego grantu wolałaby środki przeznaczyć 

na wyjazd turystyczny, nie na tą uroczystość. Stąd też taki wniosek nie wpłynął i nie mogliśmy 

zrealizować tego zadania by wspomóc finansowo z budżetu Gminy Gostynin tą uroczystość. 

Natomiast nie było żadnej decyzji negatywnych co do nie finansowania tego zadania w ogóle, tak 

jak powiedziałam, daliśmy propozycje i możliwość uzyskania środków z poza GCK, ubiegając się o 

środki z małego grantu do Gminy Gostynin. Ponieważ samo zadanie finansowania orkiestry jej 

działania rozwoju to jest zadanie GCK, stąd my w kompetencji GCK też nie ingerujemy. W 

budżecie Gminy Gostynin jest dużo zadań w zakresie sportu, w zakresie dziedzictwa narodowego, 

ochrony kultury i sztuki, mamy ponad 80tys. zł zabezpieczone na środki związane z popularyzacją 

folkloru tańca i pieśni ludowych na terenie Gminy Gostynin, mamy 20tys. zł środków 

zabezpieczone na zadania związane z integracją środowisk KGW, mamy 10tys. zł zabezpieczone na 



promocje gminy poprzez wydawanie różnych publikacji, nagrań, czy innych zadań, w tym również 

teledysków promujących Gminę Gostynin. Stąd tez w ramach małych grantów, czy też otwartych 

konkursów ofert wspieramy instytucje, organizacje pożytku publicznego, stowarzyszenia. Także na 

te zadania w budżecie gminy środki się znajdują. Gminna orkiestra przy współpracy musiałaby z 

jakimś stowarzyszeniem mogłaby się ubiegać o mały grant w Gminie Gostynin na realizację tego 

zadania. Gminna orkiestra nie jest stowarzyszeniem, stąd też jak gdyby sama jako podmiot nie 

mogła złożyć tego wniosku, natomiast na pewno współpracuje z wieloma stowarzyszeniami i była 

możliwość uzyskania środków w wysokości do 10tys. zł w postaci małego grantu na realizację 

zadania właśnie jubileuszu 5-lecia istnienia orkiestry.  

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ja tylko jeszcze dodam, że już wcześniej w ubiegłych latach 

orkiestra korzystała z małego grantu, za pomocą właśnie stowarzyszenia „Nasza Gmina, Nasza 

Przyszłość” i to ja zadzwoniłam do Pana Dyrektora Lemmena, czemu ten wniosek na mały grant 

jeszcze nie wpłynął? Uzyskałam odpowiedź, że Państwo tego wniosku nie będą składać teraz.   

Radna Mariola Dan-Liberadzka: ja jeszcze tylko chciałam dodać, że akurat ten okres kiedy był 

planowany budżet na ten rok, wiemy, że do końca roku była Pani Krystyna Janiszewska pełniącą 

funkcję Dyrektora GCK i ona zabezpieczyła, zawsze w budżecie mieli 3tys. zł tak jako gminna 

orkiestra, a tu zabezpieczyła tylko 1tys. zł więcej. Więc wiem, że 1tys. zł nie da rady czegoś 

zorganizować. Nowy Dyrektor, który przyszedł, przyszedł od 1 stycznia, kiedy ten budżet już był 

uchwalony, więc nie miał możliwości zrobienia jakichkolwiek przesunięć. Natomiast jeśli chodzi o 

fundusze z tych małych grantów dzieci miały okazje w wakacje gdzieś wyjechać. Więc dlatego to 

było postawione dzieci albo jadą gdzieś, albo jest 5-lecie, więc ja uważam, że to nie jest jakiś duży 

koszt, żeby wygospodarować i żeby rzeczywiście zorganizować ta uroczystość.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: dlatego też gmina wyszła z inicjatywą, zgodnie z prawem 

zabezpieczenia środków w postaci otwartego konkursu ofert i w tym momencie była możliwość 

wsparcia realizacji tego zadania w ramach małego grantu. Innej możliwości nie ma, ponieważ jest 

to orkiestra, która jest finansowana z budżetu GCK. Dyrektor GCK ma możliwość w każdej chwili 

korygowania planów finansowych według potrzeb tej instytucji w zakresie uchwalonego budżetu. 

Więc jeżeli uznałby inne zadania za mniej priorytetowe, żeby przeznaczyć środki na ten jubileusz, 

to na pewno dokonałby takich zmian. Także Dyrektor ma możliwość korygowania według potrzeb 

budżetu w każdym momencie w ramach posiadanych środków.  

Radna Mariola Dan-Liberadzka: tzn. rozumiem, że Pan Dyrektor widocznie nie chciał tej 

uroczystości zorganizować skoro nie przesunął tych pieniędzy i tej uroczystości nie będzie, tak?  

Radna Ewa Michalska: ale Pani Skarbnik mówiła o dodatkowych środkach z funduszu 

alkoholowego. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: to są kompetencje Pana Dyrektora, więc ja nie podważałabym 

kompetencji Pana Dyrektora. Pan Dyrektor kształtuje budżet według potrzeb, natomiast my 

mówimy o dodatkowych środkach z budżetu gminy, które chcieliśmy przeznaczyć na ten cel. Nie 

został taki wniosek złożony, więc nie mieliśmy możliwości wsparcia tego zadania.  

Radny Kamil Balcerzak: ja dopytam tylko, żaden wniosek nie został złożony? Nawet na tą 

wycieczkę o której wspominane było wcześniej? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: nie, do tego momentu nie został złożony żaden wniosek w ramach 

małego grantu tego stowarzyszenia.   

Radny Kamil Balcerzak: bo ja tu rozumiem Radną Dan, że chodziło raczej o to, że dzieci, czy też 

orkiestra chciała skorzystać w ramach tego konkursu na jakieś tam kolonie, czy jakąś tam 

wycieczkę, natomiast nie chciała aby wnioskowanie o ten jubileusz zablokowało im możliwość taką 

corocznego wyjazdu, więc stąd moje pytanie. 

Radna Jolanta Sulma: może jeszcze zgłosić ten wniosek. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: to była decyzja orkiestry, do tej pory nie wpłynął żaden wniosek. 

Orkiestra tak jak mówię sama, nie może występować jako podmiot ubiegający się o wsparcie. Musi 

to robić przy pomocy, współpracy ze stowarzyszeniem jakimś. Do tego momentu nie wpłynął żaden 

wniosek, ani na sfinansowanie zadań z zakresu właśnie wyjazdu, który też by musiał mieć charakter 

taki, na które zadania mamy środki zarezerwowane w budżecie, jak również na zorganizowanie tego 



jubileuszu.  

Mieszkanka: chciałam w związku tutaj z tą informacją, że ten projekt na budowę sali gimnastycznej 

w szkole w Sierakówku nie został złożony, ja może chciałaby, żeby Pan Wójt przyjechał 16 maja na 

zebranie i ogłosił wszystkim rodzicom dlaczego ten projekt nie został złożony? Ponieważ na każdej 

uroczystości szkolnej od września była mowa, że budowa sali ruszy w tym roku. Ja nie wiem, czy 

Pan Wójt jest świadomy, jak wyglądają zajęcia wychowania fizycznego w Sierakówku, gdzie klasy 

ćwiczą na korytarzu. Gdzie jest 178 dzieci i te dzieci ćwiczą na korytarzu, bo nie mają warunków. 

Więc może Pan Wójt przyjedzie na zebranie z rodzicami 16 maja i poinformuje, dlaczego to nie 

zostało złożone. Jak to dalej wygląda? 

Pani instruktor Gminnej Orkiestry: Szanowni Państwo, 5-lecie powstania orkiestry wiązało się z 

różnymi podsumowaniami nie tylko artystycznymi, ale również moja obecność tutaj jest taka 

właśnie spowodowana tym, że chciałam poznać Państwa zdanie na temat tej orkiestry tak naprawdę, 

bo różne krążą opinie, różne krążą pomówienia, dlatego też dzisiaj moja obecność na sesji Rady 

Gminy. Natomiast chciałam się odnieść do tego co Pani Skarbnik powiedziała, faktycznie było tak, 

ze dowiedziałam się o tym, że była możliwość złożenia wniosku w postaci małego grantu, ale jeśli 

ja mam wybrać pomiędzy tym, że dzieci będą miały piękny koncert, promocję nie tylko orkiestry, 

ale również promocję Urzędu Gminy, bo przypominam Państwu, że orkiestra jest gminna. 

Wszystkie, ze tak powiem, mundury nawet, które dzieci noszą, z dumą, myślę, i wykonują piękne 

koncerty podczas różnych uroczystości, noszą logo gminy. To nie jest logo miasta Gostynina, to jest 

logo gminy. One się prezentują i prezentują Państwa. I teraz może bym się odniosła do tego 

wniosku, o którym wcześnie Pani Skarbnik powiedziała, jeśli ja mam wybrać pomiędzy tym, żeby 

dzieciom dać nagrodę za ciężką pracę i wysiłek jaki pokonują przygotowując się do koncertów, a 

koncertem 5-lecia, albo wycieczką, jedyną wycieczką, którą mają, jedyną nagrodą, którą mają w 

ciągu roku, no to muszę dokonać dość istotnego wyboru, nie sądzą Państwo? Proszę się do tego 

odnieść. 

Radny Kamil Balcerzak: to ja może teraz dopytam, czy w ramach tego małego grantu można złożyć 

dwa wnioski, czy tylko jeden wniosek może złożyć konkretne stowarzyszenie? Bo nie znam 

regulaminu, a chciałbym rozwiać wątpliwości. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: liczba małych grantów jest ograniczona, ponieważ ona wynosi 

20% całości środków przeznaczonych na duże konkursy, więc dlatego też rozmawiałam z Panem 

Dyrektorem, z Panią Lemmen, nie z Panem Dyrektorem, po raz kolejny, mówiłam, żeby ten 

wniosek jak najszybciej wpłynął, dlatego, że czas ucieka i mimo, że taka sytuacja będzie, że już nie 

zostanie, nie będzie już mógł być zrealizowany, bo ta kwota 20% zostanie przekroczona. I dlatego 

prosiłam, żeby on wpłynął jak najszybciej i tego wniosku do tej pory nie było. I nie ma. 

Radny Kamil Balcerzak: nie takie było moje pytanie. Moje pytanie było, czy jeden wniosek z tych 

małych grantów może złożyć konkretne stowarzyszenie? Chodzi mi o to, czy np. stowarzyszenie, z 

którym będzie współpracowała tutaj orkiestra, czy może złożyć dwa wnioski o grant? Czyli jeden o 

zorganizowanie jubileuszu 5-lecia i drugi o wycieczkę?   

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: składane granty ocenia komisja, jeżeli to będzie zasadne, to 

wtedy być może uda się, że tak, ale boje się, że tych środków może zabraknie za chwilę. Także 

proszę o złożenie tego wniosku jak najszybciej. 

Radny Kamil Balcerzak: bądź dwóch wniosków, mówiąc krótko tak? 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: to prosimy tą sprawę przyjąć, dogadać się. 

Radny Marek Solarski: ja mam pytanie do Pana Wójta, czy byłaby możliwość, żeby Pan Wójt 

pomógł ograniczenie na drodze powiatowej prędkości zrobić, w m. Zwoleń-Mysłownia, bo tam 

szybko te samochody jeżdżą, a tam młode mamy z dziećmi chodzą, tam w piątek nawet wypadek 

był i żeby ograniczenie prędkości od Mysłowni od tej figurki do końca tam.  

Wójt Gminy Edmund Zieliński: wystąpimy z takim wnioskiem. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: Drodzy Państwo może dokończmy sprawę 

jeszcze tej orkiestry, może jeszcze, nie wiem, usiądźmy może jeszcze raz do rozmowy i nie 

zostawiajmy tej sprawy nierozwiązanej. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ja jeszcze tylko dodam, bo nie wiem czy mówiłam, jaka jest 



kwota małego grantu, jest to kwota 10tys. zł. Czyli maksymalna kwota na mały grant. Także być 

może uda się połączyć jedną i drugą rzecz w jednym wniosku o mały grant. Także dziwi mnie też 

fakt, że nie ma obecności Pana Dyrektora tutaj na sesji, skoro jest Pani prowadząca orkiestrę.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: kwestia rozwoju orkiestry i jej funkcjonowania jest to kompetencja 

Pana Dyrektora, więc myślę, że możemy porozmawiać na ten temat wspólnie na komisji z Panem 

Dyrektorem, tak też trudno się odnosić, jak gdyby do zapytania Pani, co o tym sądzimy, wtedy jak 

gdyby Pani jest pracownikiem tej instytucji, więc należałoby wziąć pod uwagę liczbę uczestników 

tej orkiestry, liczbę uczestników, o tym też rozmawiamy malejącą, tak, Gminy Gostynin, Miasta 

Gostynin, więc myślę, że taką rozmowę moglibyśmy na komisji tutaj oświaty, spraw kultury 

przeprowadzić, przy współudziale przede wszystkim Pana Dyrektora GCK. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: to prosimy, żeby była powołana komisja 

oświaty i byśmy dokończyli tą sprawę. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: jak najbardziej oczywiście jest to też naszą intencją, żeby ta 

orkiestr działała i się rozwijała, to nie to, że nam zależy na jakimkolwiek ograniczaniu, czy 

zamykaniu tej orkiestry. Absolutnie nie, nam zależy, żeby się rozwijała, żeby reprezentowała gminę. 

Radna Jolanta Sulma: ja chciałam się właśnie odnieść tutaj do Pani, bo Pani się zwróciła do nas z 

prośbą, żebyśmy się odnieśli, no to wiadomą sprawą jest to, że taka orkiestra zapewnia oprawę 

muzyczną na poziomie wysokim, jesteśmy dumni z tego i cieszymy się i na pewno będziemy 

wspierać i wspieramy nawet choćby i słowem. To jest to dotyczące Pani. Ale też mam tutaj pytanie, 

przytoczyło mi się, bo tutaj Panie z KGW się też pytały o to w jakiej formie właśnie byłoby to 

dotowanie do KGW, jak moglibyśmy się starać, ponieważ też jestem w takim KGW. W imieniu tych 

KGW chciałabym się właśnie zapytać w jakiej formie od Państwa byśmy widzieli możliwości 

dofinansowania. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: Pan Wójt podejmie decyzje, kiedy będzie ogłoszony konkurs. 

Konkurs zostanie ogłoszony i KGW będą składały wnioski zgodnie z regulaminem konkursu.   

Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie, ja jeszcze chciałem uzupełnić, proszę dopisać jeszcze do 

tego wniosku, jak mówiłem o tabliczkach kierunkowych, to jeszcze uleciała mi jeszcze jedna rzecz, 

prosimy również o ustawienie znaku E4, to jest drogowskaz w kierunku Stanisławowa z podaniem 

odległości. To jest miejscowość, do której nie sposób jest dzisiaj trafić. Drogowskaz był ustawiony 

na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej i powiatowej, ale możliwe jest z mojego rozeznania, że 

projekt organizacji ruchu wykona gmina. To jest jeden znak, tj. dość prosta rzecz, natomiast 

miejscowość dotyczy gminnej miejscowości, tzn. miejscowość jest gminy i ta miejscowość leży też 

przy drodze gminnej, więc ja proszę, żeby to wykonała gmina. 

Sołtys sołectwa Miałkówek Monika Sadowska-Kaniera: chciałam zapytać się Panie Wójcie, 

dlaczego gmina nasza nie jest wpisana na listę terenów przeznaczonych do rewitalizacji? Ponieważ 

nie jest wpisana, bo się już dowiedziałam, jest 146 w województwie mazowieckim gmin i miast 

wpisanych na tą listę, uciekają nam możliwości złożenia wniosków o dofinansowanie z funduszy 

unijnych. Zwróciłam się do takiej instytucji, która pisze wnioski na pozyskanie funduszy unijnych 

na siłownie i na place zabaw. Ponieważ jest to taka możliwość, żeby to było sfinansowane z 

funduszy unijnych, a nie z funduszy gminnych, które jak dzisiaj usłyszałam na tym posiedzeniu, że 

np. w Rogożewku było to z funduszy sołeckich. Więc myślę, że nie ma po co naszych pieniędzy 

wydawać, tylko po prostu trzeba wciągnąć naszą gminę na ta listę. Bardzo bym prosiła o złożenie 

takiego wniosku. 

Radny Kamil Balcerzak: ja tutaj zapytam jeszcze odnośnie zapytania Radnej Sulmy, mamy 20tys. zł 

w budżecie bodajże na dofinasowanie KGW, moje pytanie brzmi, w ramach ogłoszonego konkursu, 

naboru wniosków, czy tam ofert na wydanie tych środków z budżetu gminy dla KGW, czy będzie to 

realizowane tylko dla KGW, które są wpisane w ten rejestr Agencji Restrukturyzacji, czy też dla 

wszystkich KGW? I pytanie, czy te środki w ocenie Urzędu są wystarczające, no bo nie wiem ile 

mamy, ale wydaje mi się, że sporo tych KGW, które potencjalnie będą beneficjentami tych 

środków? I czy te 20tys. zł to nie jest kropla w morzu potrzeb? 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tylko i wyłącznie dla tych kół, które są wpisane do rejestru 

przy agenci, ponieważ te koła, które nie są wpisane, nie działają formalnie, więc nie spełniają 



zapisów ustawowych. 

Radny Krzysztof Penkala: Pani Sekretarz, stowarzyszenia, które są zarejestrowane i działają..? 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: stowarzyszenia, KGW, które są zarejestrowane przy Agencji 

Modernizacji i Restrukturyzacji Rolnictwa. 

Radny Krzysztof Penkala: tylko i wyłącznie? 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tylko i wyłącznie, bo takie nieformalne nie, bo one nie 

spełniają zapisów ustawowych. 

Radny Krzysztof Penkala: nie, nie to jest stowarzyszenie KGW zarejestrowane. 

Radna Jolanta Sulma: ja uważam, ze to będzie bardzo krzywdząc dla pozostałych KGW, ponieważ 

one do tej pory świadczyły usługi dla Państwa gminy i to będzie trochę nie bardzo. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ale nie możemy mówić o krzywdzie, musimy myśleć o tych 

zapisach. 

Radny Kamil Balcerzak: to w związku z tym, czy np. te KGW poprzez współpracę z innym 

stowarzyszeniem będą mogły wnioskować o te środki? Uwzględnijcie Państwo to w regulaminie, że 

być może takie KGW działa w ścisłej współpracy z OSP ze swojej miejscowości, która posiada 

status stowarzyszenia, jest osobowością prawną i będzie mogło w imieniu tego KGW wnioskować o 

te środki. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tutaj Pan Wójt zastanawiał się jak gdyby nad formą tego 

konkursu, nad regulaminem jeszcze. 

Radny Kamil Balcerzak: także ja bym prosił, żebyście Państwo to uwzględnili, ponieważ KGW w 

tej chwili nie możemy dzielić na te, które się zarejestrowały, bądź nie, bo jak przychodzi do 

organizacji Dożynek to pomoc ze strony KGW się czuje tak samo, czy one są zarejestrowane, czy 

nie.  

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tak, tylko sposób finansowania jest nieco inny, a nie taki jak, 

teraz o nim mówimy. 

Radny Kamil Balcerzak: ja wiem, o czym Pani mówi, ale jednak pomoc jest taka sama z tych KGW, 

czy od jednych, czy od drugich. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tak, jeśli chodzi o to, to tak. 

Radny Kamil Balcerzak: więc z mojej strony powinniśmy umożliwić możliwość złożenia takiego 

wniosku wszystkim kołom, czy one będą chciały, czy nie, niech mają taką możliwość, chociażby. 

Bo tak jak w tej chwili w przypadku orkiestry, może to zrobić gminne stowarzyszenie, żeby 

wnioskować o małe granty, tak samo te KGW, które nie są zarejestrowane w ARiMR, żeby mogły 

to chociaż zrobić przez straże, z którymi współpracują. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: jeżeli to będzie prawnie możliwe to oczywiście tak. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko dodałabym, że jest to zadanie nie konkretnie skierowane 

tylko do KGW, do stowarzyszeń, tak? Zadanie dotyczy „wspierania wydarzeń integrujących 

środowisko kobiet, pielęgnujących polskość oraz podnoszących świadomość obywatelską i 

kulturalną”. Jeżeli takie KGW działa we współpracy z OSP, więc OSP jest stowarzyszeniem, więc 

za pośrednictwem OSP będzie mogło ubiegać się również o środki, na to zadanie. 

Sołtys sołectwa Białe-Antoninów Marzena Staniszewska: witam wszystkich, nie ma dzisiaj z 

mojego terenu Pana Radnego, więc chociażby w moi sołectwie chciałabym zgłosić posprzątanie 

terenu, bo myślę, że już są osoby interwencyjne, które zbierają nieczystości i ja też chciałabym się 

do tego przyczynić ponieważ są ze trzy takie worki duże, które leżą, czarne wzdłuż drogi tej 

asfaltowej tej 194, ale z boku tam, na pewno zejdę na dół, żeby powiedzieć dokładnie w którym 

miejscu. A jeszcze jest właśnie ta droga 194, na której nowy został tej asfalt dalej położony, a ze 

względu na niebezpieczeństwo, jak już teraz mamy taką suszę, asfalt zaczął się po prostu kruszyć i 

trzeba to jak najszybciej zabezpieczyć, żeby ten asfalt dalej nie był pokruszony. Po prostu przełamie 

się w pewnym momencie, właśnie zjeżdżając z drogi nr 194 na drogę taką boczną, piaszczysta.   

 

Do punktu 11-go.  

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 12.15 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski podziękował Radnym, Wójtowi Gminy, 



Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Kierownikom Urzędu Gminy, Sołtysom i wszystkim 

obecnym za uczestnictwo w obradach VIII Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana    

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                      Piotr Paweł Piotrowski 

 

 


